
Protokół nr II/18
z sesji Rady Miasta Racibórz 

z dnia 19 grudnia 2018 r. 

Obrady rozpoczęto 19 grudnia 2018 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 17:54 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 21 radnych – lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu. 
Nieobecnych 2 radnych: Mirosław Lenk i Paweł Rycka. 

Podjęto następujące uchwały:

1. Uchwała Nr II/10/2018 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok.
2. Uchwała Nr II/11/2018 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. Uchwała Nr II/12/2018 w sprawie ustalenia wykazu planowanych wydatków w budżecie Miasta 

Racibórz na rok 2018 r., które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz określenia 
ostatecznego terminu dokonania wydatków ujętych w tym wykazie.

4. Uchwała Nr II/13/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/559/2014 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 28 maja 2014 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Racibórz.

5. Uchwała Nr II/14/2018 w sprawie wykonywania inicjatywy uchwałodawczej przez 
mieszkańców.

6. Uchwała Nr II/15/2018 w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o
realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.

7. Uchwała Nr II/16/2018 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie 
ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w 
budynkach mieszkalnych.

8. Uchwała Nr II/17/2018 w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

9. Uchwała Nr II/18/2018 w sprawie scalenia i podziału nieruchomości.
10. Uchwała Nr II/19/2018 w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVI/448/2014 Rady Miasta 

Racibórz z dnia 29 stycznia 2014 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w 
zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020.

11. Uchwała Nr II/20/2018 w sprawie przyjęcia Gminnego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania na lata 2019 – 2023.

12. Uchwała Nr II/21/2018 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w 
formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 
objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.

13. Uchwała Nr II/22/2018 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 
lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 
na lata 2019 – 2023.

14. Uchwała Nr II/23/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/6/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Rewizyjnej i wyboru 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

15. Uchwała Nr II/24/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i wyboru 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

16. Uchwała Nr II/25/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz.

17. Uchwała Nr II/26/2018 w sprawie ustalenia przedmiotu działania komisji Rady Miasta 
Racibórz.

18. Uchwała Nr II/27/2018 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Raciborzu.

19. Uchwała Nr II/28/2018 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Raciborzu.
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20. Uchwała Nr II/29/2018 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
21. Uchwała Nr II/30/2018 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

Wszystkie podjęte uchwały zostały wpisane do rejestru uchwał udostępnianego w Biuletynie Informacji 
Publicznej i stronie internetowej miasta oraz na stronie raciborz.esesja.pl .

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.
   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydenta Miasta Michała Fita
 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz
  Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Katarzyna Polak
 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Piotr Janas
 Radca Prawny Maciej Markowicz

1. Otwarcie sesji, ślubowanie nowego radnego i ustalenie porządku obrad.

Otwarcia II sesji Rady Miasta Racibórz dokonał Przewodniczący Rady Leon Fiołka, witając zebranych 
radnych i gości , Prezydenta Miasta i pracowników urzędu  i jednostek miasta oraz mieszkańców 
obecnych na sali i tych korzystających z transmisji internetowej.

Następnie Przew. RM  Leon Fiołka przeprowadził akt ślubowania nowego radnego, w ten sposób, że 
odczytał tekst roty ślubowania: "Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję 
uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro 
mojej gminy i jej mieszkańców.", a wywołany radny Dawid Łomnicki na stojącą wypowiedział słowa 
"ślubuję - tak mi dopomóż Bóg".
 
Następnie Przewodniczący Rady Miasta Leon Fiołka przedstawił i poddał pod głosowanie wniosek          
o poszerzenie porządku obrad o dodatkowe następujące punkty i projekty uchwał:

1. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/6/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 2018 
r. w sprawie powołania członków Komisji Rewizyjnej i wyboru Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

2. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
3. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
4. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
5. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
6. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu planowanych wydatków w budżecie Miasta Racibórz na rok

2018 r., które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz określenia ostatecznego terminu 
dokonania wydatków ujętych w tym wykazie.

7. Wolne wnioski i informacje.

Głosowano w sprawie:
uwzględnienia w porządku obrad dodatkowych punktów i projektów uchwał oraz ustalenie 
ostatecznego następującego porządku obrad:

1. Otwarcie sesji, ślubowanie nowego radnego i ustalenie porządku obrad.
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2. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok.
5. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
6. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu planowanych wydatków w budżecie Miasta Racibórz na rok

2018 r., które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz określenia ostatecznego terminu 
dokonania wydatków ujętych w tym wykazie.

7. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/559/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 maja 2014
r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Racibórz.

8. Uchwała w sprawie wykonywania inicjatywy uchwałodawczej przez mieszkańców.
9. Uchwała w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację 

zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.
10. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie ograniczenia 

niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w budynkach 
mieszkalnych.

11. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie scalenia i podziału nieruchomości.
13. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVI/448/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 

stycznia 2014 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 
„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020.

14. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 
2019 – 2023.

15. Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 
albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.

16. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 
dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 
2023.

17. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/6/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 2018 
r. w sprawie powołania członków Komisji Rewizyjnej i wyboru Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

18. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 2018 
r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i wyboru Przewodniczącego
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

19. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 2018 
r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz.

20. Uchwała w sprawie ustalenia przedmiotu działania komisji Rady Miasta Racibórz.
21. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu 

(umorzenie).
22. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.
23.  Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz (kosztorys wykonania 

zastępczego).
24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz (termomodernizacja).
25. Ustalenie Planu Pracy Rady Miasta na 2019 rok.
26. Wolne wnioski i informacje.

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , 

3



Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

2. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z I sesji Rady Miasta Racibórz
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner  ,  Marcin Fica ,  Leon Fiołka ,  Józef Galli  ,  Justyna  Henek-
Wypior, Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy,
Jarosław  Łęski,  Dawid  Łomnicki,  Henryk  Mainusz,  Ludmiła  Nowacka,  Anna  Ronin,  Anna
Szukalska, Michał Szukalski, Anna Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka

3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w uzgodnieniu z Prezydentem Miasta w przedmiotowym 
punkcie udzieli również głosu dwom zaproszonym gościom. 

 Pan  Patryk Tomiczek Dyrektor Silesia Film z Katowic w formie prezentacji multimedialnej 
przedstawił radnym działalność reprezentowanej instytucji filmowej oraz obecną sytuację kina 
Bałtyk. Skan slajdów prezentacji stanowi zał. Nr 2 do protokołu.

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała czy instytucja prowadzi także działania skierowane w stronę dzieci
i młodzieży szkolnej.

 Pan Patryk Tomiczek  przekazał, że Silesia Film prowadzi takie działania, jednakże rozpoczęcie ich w
Raciborzu wymaga szerszego rozpoznania. Zamiarem jest to aby projekcje filmowe zostały 
wzbogacone warsztatami filmowymi albo też i spotkaniami.

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała czy instytucja mimo zapowiadanych inwestycji utrzyma ceny 
biletów. 

 Pan Patryk Tomiczek przekazał, że ceny te są konkurencyjne dlatego też będą utrzymane.  
 Radna Ludmiła Nowacka poprosiła o podanie przykładu wydarzenia kulturalnego organizowanego 

przez kino.
 Pan Patryk Tomiczek przekazał że przykładem takiego wydarzenia jest niedawne spotkanie 

zorganizowane z Panem Olgierdem Łukaszewiczem podczas pokazu filmu pt. „Perła w koronie”. 
Dodał, że następnym roku planuje się kolejne tego typu spotkania. Natomiast cyklicznie w kinie 
Bałtyk odbywa się dyskusyjny klub filmowy tzw. DKF.    

 Radny Piotr Klima zapytał o powód funkcjonowania tylko kilku kin w ramach tej instytucji, poprosił 
również o komentarz do planów otwarcia w mieście multikina, a także zapytał czy rozważano nazwać
raciborskie kino imieniem kogoś sławnego.   

 Pan  Patryk Tomiczek przekazał, że na temat działalności innego studyjnego kina nie będzie się 
wypowiadał. Natomiast otwarcia kolejnego kina uznał, za zagrożenie dla działalności kina Bałtyk. 
W kwestii nazwania kina Bałtyk imieniem np. Kazimierza Kutza przekazał, że nie spotkał się póki co 
z nadawaniem imion dla kin, nie mniej temat jest warty rozważenia. Dalej przekazał, że obecnie nie 
jest rozważana kwestia zakupu kolejnych placówek.  
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 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że  mieszkańcy Raciborza tak samo dobrze odbiorą akcje 
kulturalne zapoczątkowane w kinie Rialto w Katowicach. Następnie wskazała, że warto jednak takie 
wydarzenia bardziej rozreklamować. Jako rzecz ważną dla mieszkańców wskazała na wyjście z kina. 

 Radny Michał Kuliga zwrócił uwagę na potrzebę zwiększenia promocji wydarzeń odbywających się 
w kinie oraz zapytał o możliwość poprawienia nagłośnienia.

 Pan  Patryk Tomiczek przekazał, że na jakość nagłośnienia ma wpływ posadzka przed ekranem, 
problem ten ma zostać zlikwidowany na etapie planowanej modernizacji kina.

 Radna Justyna Henek – Wypior zapytała czy w planach inwestycyjnych jest też mowa o 
powiększeniu kina, czy dobudowy drugiej sali. 

 Pan  Patryk Tomiczek przekazał, że wszystko będzie uzależnione od dokumentacji projektowej, która 
powstanie w przyszłym roku. Dodał, że druga sala na pewno by się przydała, z drugiej jednak strony 
chodzi też o zachowanie charakteru obiektu, bardziej jako kina – teatru.    

 Radna Krystyna Klimaszewska zapytała czy rozważa się emisję większej ilości premier tak aby 
frekwencja w kinie byłą jeszcze większa.

 Pan  Patryk Tomiczek przekazał, że będzie to brane pod uwagę. 
 Radna Magdalena Kusy wskazała na potrzebę lepszego wyposażenia kinowego sklepiku oraz zapytała

czy rozważa się wprowadzenie bonów prezentowych. 
 Pan  Patryk Tomiczek przekazał, że  na chwilę obecną myśli się o wprowadzeniu nowej oferty 

promocyjnej. Co do wprowadzenia bonów prezentowych przekazał, że rozważy tą propozycję.
   

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta poprzedniej 
kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta obecnej kadencji.
Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 3 do protokołu. Następnie przedstawił informacje o 
najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista omówionych wydarzeń 
stanowi zał. Nr 4 do protokołu.

 Pani Gabriela Lenartowicz Poseł na Sejm RP  na wstępie pogratulowała wszystkim radnym i 
prezydentowi miasta wyboru. Następnie zadeklarowała daleko idącą współpracę. Korzystając również
z okazji złożyła obecnym na sali jak i wszystkim mieszkańcom miasta życzenia świąteczne. 

 Radny Piotr Klima zaapelował do Prezydent Miasta by był skłonny częściej zapraszać radnych do 
organizowanych przez niego spotkań. Wskazał również na potrzebę nawiązania kontaktów z innymi 
samorządami. 

 Radna Krystyna Klimaszewska zapytała o temat rozmów z przedstawicielami centrum krwiodawstwa.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że głównym tematem spotkania było wręczenie 

odznaczeń zasłużonym krwiodawcom. Dodał, że w trakcie rozmowy dyrektor nie sygnalizował, 
żadnych zmian w obszarze działalności centrum. 

4. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska - Gralak przedstawiła radnym treść uzasadnień dla podjęcia 
uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok wraz z autopoprawką, a także uchwały o 
zmianie wieloletniej prognozy finansowej. Dodatkowo wskazała, że uchwały te w głównej mierze 
mają charakter porządkujący.  

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Ludmiła Nowacka zapytała na jaki konkretnie budynek biblioteki publicznej jest przewidziany 
wydatek na audyt energetyczny.  

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska - Gralak przekazała, że zgodnie z wnioskiem biblioteki chodzi o 
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budynek głównej siedziby.
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/10/2018 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2018 rok.

5. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Józef Galli, Justyna Henek-Wypior, 
Piotr Klima, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk,
Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Dawid Łomnicki, Anna Szukalska, Michał Szukalski 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk, Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/11/2018 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

6. Uchwała w sprawie ustalenia wykazu planowanych wydatków w budżecie Miasta Racibórz na 
rok 2018 r., które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz określenia ostatecznego terminu 
dokonania wydatków ujętych w tym wykazie.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia wykazu planowanych wydatków w budżecie Miasta Racibórz 
na rok 2018 r., które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz określenia ostatecznego 
terminu dokonania wydatków ujętych w tym wykazie. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
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ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/12/2018 w sprawie ustalenia wykazu planowanych wydatków w budżecie 
Miasta Racibórz na rok 2018 r., które nie wygasają z upływem roku budżetowego oraz określenia 
ostatecznego terminu dokonania wydatków ujętych w tym wykazie.

7. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/559/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 maja 
2014 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Racibórz. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Stanisław Borowik zaproponował aby w § 15 statutu usunąć zbędne słowo „jednego”.
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak uznał, że nie ma przeszkód aby taką poprawkę wprowadzić.
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/559/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 
maja 2014 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Racibórz z poprawką o wykreśleniu słowa 
"jednego". 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (19)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga, Magdalena Kusy,
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Mirosław Lenk , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka
 
Rada podjęła Uchwałę Nr II/13/2018  w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/559/2014 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 28 maja 2014 r. w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Racibórz.

8. Uchwała w sprawie wykonywania inicjatywy uchwałodawczej przez mieszkańców. 

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Szukalska zapytała kto podpisał informację dodatkowo dostarczoną radnym.
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 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak przekazał, że informacja jest podpisana przez Prezydenta Miasta. 
 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 

zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wykonywania inicjatywy uchwałodawczej przez mieszkańców. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Mirosław Lenk , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/14/2018  w sprawie wykonywania inicjatywy uchwałodawczej przez 
mieszkańców.

9. Uchwała w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację 
zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o 
realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga, Magdalena Kusy,
Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Mirosław Lenk , Ludmiła Nowacka , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/15/2018 w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny 
wniosków o realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.

10. Uchwała w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie ograniczenia 
niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w budynkach 
mieszkalnych.

 Radny Józef Galli przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej 
uchwały.

 Radny Piotr Klima przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Kuliga zgłosił wniosek o zmianę zapisów w regulaminie PONE poprzez wprowadzenie
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w § 17 nowego źródła ciepłą t.j. węglowego kotła 5 generacji z jednoczesnym wprowadzeniem 
ograniczenia dofinansowania do 50% oraz dodanie w tym samym paragrafie ograniczenia dotowanie 
tego typu rozwiązań do końca 2021 roku. Wśród argumentów wymienił deklaracje składane na 
ostatnim szczycie klimatyczny, warunki uzyskania dotacji z rządowego programu, obiektywne 
trudności wielu mieszkańców z możliwości skorzystania z ekologicznych źródeł ogrzewania t.j. sieci 
ciepłowniczej i sieci gazowej.  Wskazał jednocześnie, że dotowanie pieców 5 generacji byłoby 
możliwe tylko w miejscach gdzie nie ma możliwości skorzystania z sieci gazowej czy sieci 
ciepłowniczej. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że osobiście jest przeciwna dofinansowaniu pieców 5 
generacji z miejskiego programu właśnie dlatego, że takie dofinansowanie można uzyskać z programu
rządowego. Wskazała więc, że mieszkańcy otrzymują rozwiązanie. Dalej wskazała, że miasto 
powinno skupić się teraz na modernizacji zasobu mieszkaniowego wielorodzinnego i na to 
przeznaczyć większe środki miejskiego programu. W zakresie programu rządowego zaproponowała 
powołanie stanowiska eko - doradcy, który pomagałby mieszkańcom wypełniać i składać takie 
wnioski. Dalej wskazała, że poprzednia Rada zdecydowała o wycofaniu się z takiej dotacji, dlatego 
też nie można teraz się z tego wycofać, bo będzie to krok w tył.

 Radna Anna Szukalska mając na uwadze dobra współprace uznała, że nie powinno się takimi 
wnioskami zaskakiwać. Formalnie też wskazała, że taka zmiana regulaminu nie jest możliwa bez 
zmiany najpierw uchwalonego wcześniej programu.  

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że odsyłanie mieszkańca Raciborza do Katowic, Bielska, czy 
Częstochowy jest mało uczciwe. Poza tym wskazał, że na ostatnim kongresie władze państwa  
podkreśliły, że węgla starczy nam jeszcze na 200 lat i państwo dopuszcza taką formę dofinansowania.
W związku z tym nie rozumie dlaczego grupie mieszkańcom, którzy nie mają możliwości 
skorzystania z inny źródeł ciepła nie umożliwia się dofinansowania z miejskiego programu. Dalej 
wskazał, że rozmowy z sieciowcami przeciągają się w czasie.     

 Radny Michał Kuliga przekazał, że jego propozycja nie jest cofaniem się w tył. Co więcej uznał, że 
brak takiego zapisu w regulaminie będzie właśnie cofnięciem się w tył. Podkreślił, że są mieszkańcy 
w dzielnicach którzy nie mają dostępu do gazu i sieci ciepłowniczej i w takich przypadkach należy 
umożliwić otrzymanie dotacji na piec 5 generacji. Dodatkowo uznał, że nie można odbierać 
mieszkańcom prawa złożenia wniosku. Dalej podkreślił, że domeną naszego programu jest wysokość 
dofinansowania, a rządowy program uzależnia wysokość dofinansowania od wielkości dochodów. 
Uznał także, że nie jest to zaskakiwanie ale temat do przedyskutowania. Dodatkowo przytoczył 
fragmenty z dyskusji jaka przetoczyła się przez portale internetowe po tym jak zmieniono we 
wrześniu program.     

 Przew. RM Leon Fiołka poprosił o zwięzłe wypowiedzi i unikanie wybiórczego przytaczania 
wypowiedzi z internetu.

 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że we wrześniu demokratycznie zdecydowano o zmianie 
programu. Dalej wskazała, że nie ma potrzeby dotować pieców 5 generacji z programu miejskiego, 
skoro są na to dostępne środki z programu rządowego. Dalej wskazała na możliwość stworzenia 
stanowiska eko – doradcy.  

 Radny Henryk Mainusz wskazał na przypadek holenderski, gdzie dotuje się piece na pelet, a odchodzi
się od dotowania pieców gazowych. 

 Radny Stanisław Borowik uznał, że mieszkańcy zasługują aby ich chronić, a na szybkie dogadanie się
z sieciowcami raczej nie można liczyć. Wskazał, że ta propozycja chroni tych mieszkańców.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska (Ad Vocem) przekazała, że na zespole do spraw PONE, wskazywano 
na realne możliwości podłączeń przy założeniu udzielenia pomocy mieszkańcom ze strony urzędu 
miasta. Dalej wskazała, że nawet nie spróbowano, a już mówi się, że to się nie uda. 

 Radny Stanisław Borowik (Ad Vocem) podkreślił, że w mieście są nadal miejsca gdzie sieci brak i 
długo jeszcze firmom tym nie będzie się kalkulowało sieci tych budować.

 Radny Michał Szukalski uznał, że ta polemika do niczego nie prowadzi. Wskazał, że ważniejsze jest 
edukowanie mieszkańców o prawidłowym paleniu w piecach, tak aby zmniejszyć wydzielanie się 
szkodliwych substancji.  

 Radna Krystyna Klimaszewska (Ad Vocem) poprosiła o stanowisko merytorycznego naczelnika 
wydziału w kwestii możliwości zmiany tego regulaminu w takim stopniu jak zaproponowano we 
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wniosku. 
 Naczelnik Wydziału OŚiR Katarzyna Polak potwierdziła słowa radnej Anny Szukalskiej, że bez 

zmiany programu nie można w taki stopniu zmieniać regulaminu. 
 Radny Michał Kuliga przekazał, że wszyscy chcą iść w tym samym kierunku. Dodał, że chce wierzyć 

Prezydentowi Miasta, że do 2021 roku będzie wiadomo czy sieci gazowe tam powstaną czy nie, a  do 
tego czasu należy umożliwić dotowanie pieców 5 generacji, a nie odsyłać mieszkańców do Katowic.  
Następnie wskazał, że we wniosku będącym załącznikiem do przedmiotowej uchwały jest błąd, bo 
wymienia się tam jeszcze piece na paliwo stałe i na biomasę. Kończąc wskazał, że bez proponowanej 
zmiany stare kopciuchy nadal będą truć.   

 Radna Anna Szukalska przekazała, że głosowanie nad regulaminem jest konsekwencja decyzji 
podjętych we wrześniu. Dalej wskazała na inicjatywę powołania eko- doradcy i tym samym nie 
będzie potrzeby odsyłania mieszkańców z wnioskami do Katowic. Dalej przekazała, że we wrześniu 
przekonały ją słowa mieszkańca, który wskazywał, że sektor gazowniczy nie będzie zmotywowany 
do inwestycji przy dalszym dotowaniu pieców na paliwa stałe.    

 Przew. RM Leon Fiołka wskazując na zapisy statutu zachęcił do zakończenia już tej dyskusji.
 Radny Henryk Mainusz przekazał, że tymi zapisami dzieli się mieszkańców na dwie kategorie. 

Wskazał, że wymiana kotła na kocioł 5 generacji to wydatek rzędu kilkunastu tysięcy złotych i bez 
dotacji na dzielnicach starych pieców się nie wyeliminuje.  

 Radna Anna Wacławczyk zgłosiła wniosek formalny o wprowadzenie w ramach autopoprawki 
Prezydenta Miasta zamiany we wniosku będącym załącznikiem do przedmiotowej uchwały 
polegającej na wykreśleniu w ust. 5 w pkt. 1 dwóch następujących zapisów: „‒ kocioł opalany 
paliwem stałym z załadunkiem automatycznym; ‒ kocioł opalany biomasą”.

 Przew. RM Leon Fiołka poprosił o wyjaśnienie Naczelnik Wydziału OŚiR.
 Nacz. Wydziału OŚiR Katarzyna Polak przekazała, że w odniesieniu do uwagi zgłoszonej przez 

radnego Michała Kuligi o błędzie, zasadne i konieczne jest jego poprawienie poprzez tą ustną drugą 
autopoprawkę. Wskazała, że pierwszą autopoprawkę radni otrzymali przed sesją i dotyczyła ona 
dodatkowych zapisów w uzasadnieniu w związku z przeprowadzonymi konsultacjami oraz poprawki 
w § 39 ust. 2 gdzie na wniosek radnej Magdaleny Kusy dodano słowo „pisemnego”.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w Programie 
ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w budynkach 
mieszkalnych wraz z dwoma autopoprawkami.   
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Piotr Klima , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, 
Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna
Wacławczyk 
PRZECIW (6)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga , Henryk Mainusz , 
Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Józef Galli , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/16/2018 w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania ujęte w 
Programie ograniczenia niskiej emisji na terenie miasta Racibórz na lata 2018-2028 realizowane w 
budynkach mieszkalnych.

10



Przew. RM Leon Fiołka zarządził 15 minutową przerwę w obradach. 
Przerwa od godz. 16:00 do godz. 16:15.

11. Uchwała w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę nr II/17/2018  w sprawie przekazania środków finansowych dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu.

12. Uchwała w sprawie scalenia i podziału nieruchomości.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie scalenia i podziału nieruchomości. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna Szukalska , 
Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (3)
Michał Kuliga , Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/18/2018 w sprawie scalenia i podziału nieruchomości.

13. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVI/448/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 29 
stycznia 2014 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 
„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.
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 Radna Anna Ronin zapytała czy wymóg określony w punkcie 5 jest wymogiem ustawowym. 
 Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu p. Halina Sacha potwierdziła, że to ustawowy 

wymóg programu. 
 Radna Ludmiła Nowacka zapytała czy wystąpi okres w którym nie będzie udzielana pomoc 

osłonowa. 
 Dyrektor OPS przekazała, że nie będzie przerwy w udzielaniu pomocy.
 Radna Ludmiła Nowacka wskazała na korespondencję z tego miesiąca, w której OPS odmawia 

realizacji wniosku zasłaniając się wprowadzaniem nowego programu.
 Dyrektor OPS przekazała, że do końca grudnia będzie obowiązywać stary program, a od stycznia 

nowy. Dodała, że informacja o rządowym programie późno przekazano, stąd stosowna uchwała 
przyjmowana jest dopiero w grudniu. Dalej wskazała na potrzebę złożenia nowych wniosków do 
skorzystania z nowego programu. 

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że problem zgłoszony przez radną Ludmiłę Nowacką jest możliwy
to rozstrzygnięcia poprzez zgłoszenie odpowiedniej interpelacji. Następnie z uwagi na pozytywną 
opinię komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVI/448/2014 Rady Miasta Racibórz z dnia 
29 stycznia 2014 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 
„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/19/2018 w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVI/448/2014 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 29 stycznia 2014 r. w sprawie przyjęcia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020.

14. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 
2019 – 2023.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania na 
lata 2019 – 2023. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 
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Rada podjęła Uchwałę Nr II/20/2018 w sprawie przyjęcia Gminnego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania na lata 2019 – 2023.

15. Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 
albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 
rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 - 2023.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 
posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 - 2023. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr II/21/2018 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 
osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 - 2023. 

16. Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 
dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 
2023.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla 
osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023.. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka
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Rada podjęła Uchwałę Nr II/22/2018 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019
– 2023.

17. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/6/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 
2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Rewizyjnej i wyboru Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w gronie radnych koalicji uznano, że dobrze byłoby aby w 
składzie Komisji Rewizyjnej oprócz przedstawicieli klubów radnych mogli znaleźć się również radni 
nie zrzeszeni w klubach radnych. W związku z tym zachodzi konieczność powiększenia składu tej 
komisji.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska zgłosiła kandydaturę radnej Ludmiły Nowackiej, która wyraziła zgodę 
na kandydowanie. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi brak chętnych do dalszej dyskusji i brak innych zgłoszeń zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/6/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada
2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Rewizyjnej i wyboru Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz (uzupełnienie o radną Ludmiłę Nowacką) . 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , 
Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Michał Kuliga , Henryk Mainusz , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/23/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/6/2018 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Rewizyjnej i wyboru 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Racibórz.

18. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 
2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i wyboru 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że zmiana w składzie tej komisji następuje na wniosek Klubu 
Radnych Niezależnych Michała Fity. Następnie z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada
2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i wyboru 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz. 
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Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (17)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , Dawid 
Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna 
Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Marcin Fica , Michał Kuliga , Henryk Mainusz , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka

Rada podjęła Uchwałę Nr II/24/2018 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/7/2018 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie powołania członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i wyboru 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta Racibórz.

19. Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 2018
r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 
2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz wraz z autopoprawką.
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (18)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr 
Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław 
Łęski , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , 
Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Marcin Fica , Henryk Mainusz , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/25/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz.

20. Uchwała w sprawie ustalenia przedmiotu działania komisji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji zarządził 
głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie ustalenia przedmiotu działania komisji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (19)
Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima , 
Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy , Jarosław Łęski , 
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Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna 
Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Stanisław Borowik , Henryk Mainusz 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/26/2018 w sprawie ustalenia przedmiotu działania komisji Rady Miasta 
Racibórz.

21. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu 
(umorzenie).

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu z uwzględnieniem autopoprawki. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Anna Ronin , Anna Szukalska , Michał 
Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ludmiła Nowacka 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/27/2018 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu.

22. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Raciborzu. 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 
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Rada podjęła Uchwałę Nr II/28/2018 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Raciborzu. 
 

23. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz (kosztorys wykonania 
zastępczego).

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz (kosztorys 
wykonania zastępczego). 
Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę nr II/29/2018 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

24. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz (termomodernizacja).

 Radny Michała Kuliga wyjaśnił, że mimo zbieżność nazwisk nie ma on, ani jego rodzina nic 
wspólnego z tą skargą.  

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz (termomodernizacja).

Wyniki głosowania
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (20)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada podjęła Uchwałę Nr II/30/2018 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

25. Ustalenie Planu Pracy Rady Miasta na 2019 rok.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że na wniosek Dyrektora MZB proponuje aby w przesłanej 
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radnym propozycji planu temat z sesji wrześniowej t.j. Program gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Miasta Racibórz na lata 2020 – 2024 przenieść na miesiąc kwiecień  i zmienić zakres
jego obowiązywania na lata 2019 – 2024.

 Radna Krystyna Klimaszewska zapytała czy plany pracy rady i komisji muszą być kompatybilne.
 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, ze zasadne jest aby te plany współgrały ze sobą przy czym nie ma 

przeciwwskazań aby w planach komisji znalazły się dodatkowe tematy. Przestrzegł jednak przed 
nadmierną rozbudową planów pracy komisji. Zwrócił też uwagę na nowy temat w miesiącu czerwcu 
czyli Raport o stanie miasta. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska mając na uwadze słowa Przew. RM Leona Fiołki przekazała, że 
poprawiony plan pracy komisji oświaty zostanie rozesłany radnym przed następnym posiedzeniem 
komisji.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że w ostatnich latach Rada zajmowała się jeszcze 
funkcjonowaniem spółek miejskich. Wskazał jednak, że temat ten będzie zawierał też Raport o stanie 
miasta.

 Radna Anna Szukalska przekazała, że jest za tym aby temat ten wpisać w kwietniu.
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak przekazała, że ze względu na sprawozdania finansowe 

spółek miesiąc kwiecień jest za szybkim terminem. Lepiej będzie uznać, że temat znajdzie się w 
raporcie o stanie miasta.

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał, że Rada ma możliwość ustalenia w odrębnej uchwale zakres 
informacji do przygotowania w tym raporcie.     

 Radny Jarosław Łęski zapytał czy nie jest pomyłką, że na początku 2019 roku Rada będzie zajmować 
się Raportem z realizacji Dokumentu Operacyjnego do Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta Racibórz na lata 
2014 – 2020 (za 2017 r.).

 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz przekazała, że temat ten przechodzi z miesiąca 
października tego roku, gdyż ze względu na zakończenie kadencji nie zorganizowano  już sesji. Dodała że 
raport za 2018 rok planowany jest na sesję wrześniową 2019 r. 

 Przew. RM Leon Fiołka zaproponował połączyć te tematy w styczniu.
 Naczelnik Wydziału Rozwoju Anna Kobierska – Mróz przekazała, że  raport za 2018 rok nie jest możliwy do 

przygotowania na styczeń. 
 Radna Zuzanna Tomaszewska z uwagi na zbyt wiele tematów w miesiącu czerwcu zaproponowała 

przesunięcie na miesiąc sierpień Raport monitoringowy Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta 
Racibórz na lata 2015 – 2020.  

 Nacz. Wydziału Rozwoju  Anna Kobierska – Mróz przekazała, że pozostawia to do decyzji rady.
 Radny Marcin Fica zaproponował na luty temat pt. Informacja o stanie dróg wojewódzkich i budowy 

Regionalnej Drogi Racibórz Pszczyna. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zapewne w miesiącu lutym będzie wiadomo więc niż 

dzisiaj dlatego też wystąpi o te informacje i spróbuje zaprosić Marszałka Województwa, choć nie 
obiecuje, że będzie to możliwe.   

 Przew. RM Leon Fiołka uznał, że można to jednak dopisać do planu w lutym. 
 Radna Krystyna Klimaszewska zaproponowała dodatkowy temat na sesję w miesiącu lutym pt. 

Informacja o stanie zabezpieczenia mieszkańców Raciborza w opiekę medyczną. Wskazała też, że 
aby były to rzeczowe informacje dobrze byłoby zaprosić Dyrektora Szpitala i Starostę Raciborskiego. 

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
ustalenia Planu Pracy Rady Miasta na 2019 rok z uzgodnionymi poprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (21)
Stanisław Borowik , Marian Czerner , Marcin Fica , Leon Fiołka , Józef Galli , Justyna Henek-
Wypior, Piotr Klima , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Michał Kuliga , Magdalena Kusy
, Jarosław Łęski , Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz , Ludmiła Nowacka , Anna Ronin , Anna 
Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna Tomaszewska , Anna Wacławczyk , Eugeniusz Wyglenda 
NIEOBECNI (2)
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Mirosław Lenk , Paweł Rycka
 
Rada przyjęła Plan Pracy Rady Miasta na 2019 rok. 

26. Wolne wnioski i informacje.

 Radny Michał Kuliga przekazał, że wcześniej punkt ten nazywał się „Interpelacje, zapytania i 
wnioski” w związku z powyższym zaproponował aby każda sesja kończyła się sprawami bieżącymi. 
Następnie jako wolne wnioski przedstawił następujące sprawy.  

1) dotyczący informacji o bieżącej działalności Prezydenta Miasta, w której należałoby 
uwzględniać informacje o działalności Straży Miejskiej ( w sezonie grzewczym – ilość 
kontroli i z jakim skutkiem), uwzględniać czego dotyczą spotkania Prezydenta Miasta, 
przekazywać tą informację radnym w formie elektronicznej,

2) dotyczący problemów mieszkańca z umówieniem się na wizytę do Prezydenta Miasta,
3) dotyczący wstrzymania dalszej wycinki drzew przy Placu Wolności,  

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) poprosił o wyjaśnienie dlaczego na sesji nie ma już punktu 
„ Interpelacje, zapytania i wnioski”. Dalej wskazał na możliwość powtarzania się interpelacji gdy 
będą one składane tylko na piśmie. 

 Radny Henryk Majnusz zwrócił uwagę, że obecny okres umożliwia dokonanie cięć pielęgnacyjnych 
przydrożnych drzew i w związku z tym zgłosił taką potrzebę m.in. w ciągu ul. Ocickiej.

 Radna Justyna Henek-Wypior zapytała na jakim etapie są prace związane z przejęciem gruntu w 
Markowicach z przeznaczeniem na parking przy cmentarzu.

 Radny Eugeniusz Wyglenda zapytał w sprawie przejazdów kolejowych w Studziennej, a także 
zwrócił uwagę na potrzebę przeniesienia kubłów do segregacji śmieci z przed siedziby Muzeum w 
Raciborzu.

 Radny Michał Kuliga uznał, że temat wygłaszania interpelacji na sesji powinien zostać 
rozstrzygnięty.

 Radny Stanisław Borowik korzystając  okazji zbliżających się świąt złożył wszystkim obecnym 
życzenia świąteczne.

 Przew. RM Leon Fiołka odnosząc się do zapisów zmienionego statutu miasta przekazał, że punkt 
interpelacji, zapytań i wniosków został wykreślony z porządku sesji i pozostał jedynie punkt 
poświęcony wolnym wnioskom i informacjom. Interpelacje i zapytania kierowane do Prezydenta 
Miasta powinny być składane na piśmie do Przew. RM. Prezydent Miasta udziela odpowiedzi w ciągu
14 dni. Dodatkowo wskazał, że interpelacje i zapytania wraz z odpowiedziami na bieżąco 
zamieszczane są w  Biuletynie Informacji Publicznej. Dalej wskazał, że ta zmiana została 
wprowadzona przez ustawodawcę. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odniósł się do zgłoszonych przez radnych spraw:  
1) w kwestii kubłów przy Muzeum przekazał, że procedura trwa,
2) w kwestii przejazdów kolejowych przekazał, że brak w chwili obecnej odpowiedzi PKP,
3) w kwestii ujmowania działań Straży Miejskiej w miesięcznych sprawozdaniach przekazał, że 

zostanie to uwzględnione, 
4) w kwestii przyjmowania mieszkańców w Sekretariacie Prezydenta Miasta przekazał, że jest to 

zorganizowane w taki sam sposób jak dotychczas, przy czym kalendarz jest ostatnio mocno 
wypełniony,

5) w kwestii wycinki drzew przekazał, że drzewa podlegały dodatkowej ocenie dendrologa i 
ostatecznie zdecydowano aby wyciąć te 5 zakwalifikowanych do wycięcia, a u pozostałych 4 
odchudzić korony drzew,

6) w kwestii cięć pielęgnacyjnych drzew m.in. na ul. Ocickiej przekazał, że będzie to również 
podlegało ocenie dendrologa. 

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska w kwestii gruntu w 
Markowicach przekazała, że w tej chwili toczy się procedura przejęcia tego gruntu w formie 
darowizny, powinna się ona sfinalizować w połowie roku. Natomiast w kwestii budowy parkingu to 
decyzje dopiero będą podejmowane.      
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 Radny Henryk Mainusz zapytał czy przeglądów drzew dokonano tylko na terenach miejskich czy 
również na terenach prywatnych. Dalej wskazał, że dla mieszkańców ważna jest informacja do 
jakiego stopnia można tych cięć dokonywać.

 Naczelnik Wydziału Wydziału Ochrony Środowisk i Rolnictwa Katarzyna Polak przekazała, że 
ustawa o ochronie przyrody to definiuje. Dalej wskazała, że wszystkie tego typu prace powinny być 
wykonywane przez osoby, które mają odpowiednią wiedzę na ten temat, bo obserwuje się nadmierne 
ogławianie drzew.      

 Przew. RM Leon Fiołka przekazał następnie kilka organizacyjnych spraw:
1) pierwsze zdjęcie całej Rady zostanie wykonane w styczniu,
2) w związku z pismem wydziału o potrzebie skompletowania nowego składu Komitetu 

Rewitalizacji zaproponował aby do komitetu zgłosili się przedstawiciele trzech klubów 
radnych. Zgłoszono następujących radnych: Marcin Fica, Anna Wacławczyk, Dawid 
Łomnicki,

3) w kwestii rozpoczynania sesji zaproponował godz. 15:00. 
 Radny Stanisław Borowik zaproponował aby rozpoczynanie sesji pozostawić na godz. 14:00.
 Przew. RM Leon Fiołka zarządził głosowanie powyższego wniosku.

Głosowano wniosek w sprawie:
rozpoczynania sesji o godz. 14:00. 
Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (7)
Stanisław Borowik , Marcin Fica , Piotr Klima , Michał Kuliga , Henryk Mainusz , Anna Wacławczyk
, Eugeniusz Wyglenda 
PRZECIW (11)
Marian Czerner , Leon Fiołka , Józef Galli , Krystyna Klimaszewska , Zygmunt Kobylak , Magdalena
Kusy , Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka , Anna Szukalska , Michał Szukalski , Zuzanna 
Tomaszewska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Justyna Henek-Wypior, Jarosław Łęski , Anna Ronin 
NIEOBECNI (2)
Mirosław Lenk , Paweł Rycka 

Rada odrzuciła powyższy wniosek. 

 Przew. RM Leon Fiołka poinformował radnych, że kolejne sesje Rady Miasta będą w związku z 
powyższym rozpoczynały się o godz. 15:00. Następnie przekazał dalsze informacje:

1) w kwestii uzgodnienia dyżurów radnych,
2) w kwestii terminowego złożenia oświadczeń majątkowych,
3) w kwestii zachowania zajmowanych miejsc co ułatwi transmitowanie sesji.

Na koniec złożył wszystkim obecnym życzenia świąteczne.   
 

27. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Leon Fiołka z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 17:54.
 

                                                                     Przewodniczący Rady

                                                                    Leon Fiołka

Przygotował: 

Leszek Jureczko
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